
 

Αθήνα, 10.04.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Ανάγκη για άμεση αντιμετώπιση των φαινομένων «ελληνοποιήσεων» και 

αθέμιτου ανταγωνισμού στον τομέα παραγωγής και εμπορίας αβγών 

Οι επανειλημμένες καταγγελίες για φαινόμενα «ελληνοποιήσεων» εισαγόμενων 

αβγών, καθώς και η δευτερογενής «αναβάθμισή» τους ως δήθεν ελευθέρας βοσκής 

ή βιολογικών, εγείρουν σοβαρά ερωτήματα διαφάνειας, αθέμιτου ανταγωνισμού, 

παραπλάνησης των καταναλωτών και απορρύθμισης της εγχώριας αγοράς. 

Η μακροχρόνια κρίση στον κλάδο της αβγοπαραγωγής, η σημαντική μείωση του 

ζωικού κεφαλαίου κατά 40% την τελευταία 15ετία, και η αδυναμία κάλυψης της 

εγχώριας ζήτησης χωρίς εισαγωγές, καθιστούν τον τομέα ιδιαίτερα ευάλωτο. Την ίδια 

ώρα, παραγωγοί που επένδυσαν σε σύγχρονες και πιο βιώσιμες μορφές εκτροφής, 

όπως οι αχυρώνες ή η ελευθέρας βοσκής, πλήττονται από την ανεξέλεγκτη διακίνηση 

εισαγόμενων αβγών που βαφτίζονται ως ελληνικά, αλλοιώνοντας συνειδητά τη 

φυσιογνωμία του προϊόντος και προκαλώντας στρεβλώσεις στην αγορά. 

Η απουσία αποτελεσματικών ελέγχων, η μη λειτουργική αξιοποίηση συστημάτων 

ιχνηλασιμότητας όπως το «Άρτεμις» και η καθυστέρηση στη στήριξη της μετάβασης 

σε μη κλωβικές μορφές εκτροφής, συνθέτουν ένα τοπίο υπονόμευσης του 

αναπτυξιακού δυναμικού του αγροτοδιατροφικού τομέα. 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Σε ποιες άμεσες ενέργειες προτίθεται να προβεί η κυβέρνηση ώστε να 

αντιμετωπιστούν τα εκτεταμένα φαινόμενα ελληνοποιήσεων εισαγόμενων 

αβγών, ειδικά κατά τις περιόδους υψηλής ζήτησης (π.χ. Πάσχα); 

2. Υπάρχει σχέδιο για την ενίσχυση και ουσιαστική ενεργοποίηση του συστήματος 

ιχνηλασιμότητας «Άρτεμις» και ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα υλοποίησής του; 

3. Ποια είναι τα διαθέσιμα εργαλεία ελέγχου στα τελωνεία και στην εσωτερική 

αγορά για την αποτροπή της παραπλάνησης του καταναλωτή; Πόσοι σχετικοί 

έλεγχοι διενεργήθηκαν το 2024 και ποια ήταν τα αποτελέσματά τους; 

4. Προβλέπεται ειδικό πρόγραμμα χρηματοδότησης της μετάβασης για τις 

πτηνοτροφικές μονάδες που επιθυμούν να στραφούν σε αχυρώνα, ελευθέρας 

βοσκής ή βιολογική εκτροφή, δεδομένης της σαφούς τάσης της αγοράς εντός 

και εκτός Ελλάδας; 
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